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Lloc:    Sala d’actes de la FELIB 

Inici:   12.00 hores 

Finalització:   14.00 hores 

 

Assistents: 

Sr. Joan Ferrà Martorell, batle de Puigpunyent i president. 

Sr. Joan Carles Verd Cirer, regidor de Sencelles i vicepresident primer. 

Sr. Josep Carreras Coll, batle de Ferreries i vicepresident segon. 

Sr. Joan Albertí Sastre, batle de Fornalutx i vicepresident tercer. 

Sr. Joan Juan Pons, batle de Campos i vocal. 

Sr. Guillem Bernat Ferrer, regidor de Sóller i vocal. 

Sr. Bartomeu Seguí Prat, regidor, en representació del Sr. Rafel Torres Gómez, batle  

d’Inca i vocal. 

Sra. Joana Maria Borràs Bosch, regidora de l’Ajuntament de Palma i vocal. 

Sra. Josefa Costa Costa, regidora, en representació del Sr. Josep Sala Torres, batle 

de Sant Antoni de Portmany i vocal. 

Sr. Antoni Marí Marí, Batle de Sant Joan de Labritja i vocal. 

Sr. Llorenç Carretero Tudurí, batle de Sant Lluís i vocal. 

Sr. Josep Marí Ribas, batle de Sant Josep de sa Talaia i vocal. 

Sr. Francesc Morell Bibiloni, regidor de Campanet i vocal. 

Sr. Juan Cabrera Valenzuela, batle des Castell i vocal. 

Sr. Llorenç Bosch Lliteres, regidor, en representació de l’ajuntament de Manacor i 

vocal. 

Sra. Magdalena Gual Garcia, regidora, en representació del Sr. José Ramón Bauzá 

Díaz, batle  de Marratxí i vocal. 

Sr. Joan Rotger Seguí, batle de Selva i vocal.  

 

Excusen l’absència: 
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Sr. Vicenç Tur Martí, batle de Maó i vocal. 

Sr. Francesc Miralles Mascaró , batle d’Algaida i vocal. 

Sr. Josep Oliver Amengual, batle de Sineu i vocal. 

Sr. Miquel Ensenyat Riutort, batle d’Esporles i vocal.  

Sr. Mateu Ferrà Bestard, batle de Banyalbufar i vocal. 

Sra. Pilar Carbonero Sánchez, batlessa de Ciutadella i vocal 

Sr. Santiago Pizarro Simón, tinent de batlessa de l’Ajuntament d’Eivissa i vocal. 

Sr. Jaume Ferrer Ribas, president del Consell Insular de Formentera i vocal. 

Sr. Bernat Coll Ramon, batle de Lloseta i vocal. 

Sr. Martí Torres Valls, batle de Santa Margalida i vocal. 

Sr. Joan Jaume Mulet, batle de Llucmajor i vocal. 

 

Hi actua de secretària la Sra. Joana Alomar Serra. 
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Per indicació del president, us convoco a la reunió ordinària  del CONSELL  

EXECUTIU , que tindrà lloc a Palma, divendres dia 14 de gener de 2011 a les 11.45 h 

en primera convocatòria i a les 12.00  h en segona convocatòria, a la seu de la FELIB , al 

carrer del General Riera núm. 111 de Palma, de conformitat amb l'ordre del dia següent: 

 

1. Assistència de la directora general de Salut Pública, la Sr. Margalida Buades Feliu, 

per parlar sobre la modificació de la Llei 28/2005, de mesures sanitàries enfront al 

tabaquisme. 

2. Aprovació de l’acta de dia 10 de desembre del 2010. 

3. Definir o proposar quines àrees o temes han de ser treballades a la Mesa de 

Competències per al Desenvolupament de l’Estatut d’Autonomia Local. 

4. Estudiar l’esborrany de Conveni de col·laboració entre l’ajuntament i el Servei de 

Salut de les Illes Balears per a la prestació de serveis sanitaris d’atenció primària. 

5. Proposta de formació per a policies locals en temes de consum.  

6. Relació d’informes dels Serveis Jurídics. 

a. Informació sobre el SEPREISAL. (Servei de prevenció i salvament del 

Consell de Mallorca amb el ajuntaments). 

7. Relació de fitxes de les diferents comissions externes. 

8. Assumptes de tràmit. 

a. Tema: control animals de companyia. 

 Precs i preguntes. 
 
 
Joana Alomar Serra 
Secretària general  

Palma, 23 de  desembre  de 2010 

01 

12.01.2011 
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INICI DE LA SESSIÓ 

 

1. ASSISTÈNCIA DE LA DIRECTORA GENERAL DE SALUT PÚB LICA, LA SRA. 

MARGALIDA BUADES FELIU, PER PARLAR SOBRE LA MODIFIC ACIÓ DE 

LA LLEI 28/2005, DE MESURES SANITÀRIES ENFRONT AL T ABAQUISME. 

 

En primer lloc, i per donar inici a la sessió del consell executiu, el president saluda a tots 

els assistents i dona la benvinguda a la directora general de salut pública, la senyora 

Margalida Buades Feliu i la cap de servei de salut ambiental de la seva direcció general. 

Pren la paraula la directora general, qui fa una breu exposició dels detalls més 

importants de la modificació de la llei, que està dirigida a protegir la salut de les 

persones no fumadores i dels menors, i explica que les morts derivades del tabaquisme 

representen el 16% de les morts dels menors de 35 anys, més que els produïts pels 

accidents de trànsit. Comenta que la modificació de la llei prohibirà fumar als espais 

públics tancats, amb l’excepció d’un espai que representi el 30% del total en habitacions 

d’hotel, residències geriàtriques i centres penitenciaris. També comenta que els 

responsables de les infraccions previstes a la llei poden ser tant els propietaris dels 

establiments com els propis fumadors. 

La senyora Borràs, regidora de l’ajuntament de Palma, comenta que les associacions de 

comerç de la ciutat han demanat al consistori permissivitat i flexibilitat per als 

establiments a l’hora d’ocupar la via pública amb estufes i para-sols. També demana a 

la directora general que expliqui quins han de ser els requisits que han de complir els 

clubs de fumadors. Per altra banda, el batle de Fornalutx prega que des de la 

conselleria es facilitin cartells explicatius per identificar els llocs afectats per la 

prohibició, responent la directora que aquets es faran arribar als diferents ajuntaments, 

però que en tot cas ja estan disponibles a la mateixa conselleria. 

Per acabar la seva exposició, la senyora Buades demana la màxima implicació dels 

ajuntaments a l’hora de col·laborar amb el compliment de la norma, de la mateixa forma 

que anuncia que en el primer mes de vigència de la mateixa, la labor dels inspectors 

anirà més adreçada a informar als establiments que a sancionar els incompliments.  

A continuació, el president pren la paraula per acomiadar els representants de la 

conselleria de Salut, a qui els agreix la seva visita i les seves explicacions.  
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2. APROVACIÓ DE L’ACTA DE DIA 10/12/2010. 

 

El president informa als assistents de que tenen a la seva disposició l’acta de la 

darrera sessió per si volen fer cap tipus d’observació a la mateixa. Intervé el batle de 

Sant Josep per demanar que es canviï el nom del representant del seu ajuntament a la 

sessió anterior, ja que en comptes de la senyora Francisca Ribas, va ser ell mateix qui 

va assistir a la reunió. De la mateixa forma, el senyor Marí Ribas demana que es 

canviï de l’acta el qualificatiu que apareix per referir-se a l’actitud adoptada per part de 

Endesa en les seves relacions amb els ajuntaments per un de més suau. No havent-hi 

més modificacions a l’acta, aquesta es aprovada per unanimitat amb les modificacions 

esmentades.  

 

3. DEFINIR O PROPOSAR QUINES ÀREES O TEMES HAN DE S ER 

TREBALLADES A LA MESA DE COMPETÈNCIES PER AL 

DESENVOLUPAMENT DE L’ESTATUT D’AUTONOMIA LOCAL .  

 

El president fa notar als assistents que juntament amb la documentació que els ha estat 

entregada hi figura un document que recull un enunciat de totes les matèries de 

competència municipal que van ser objecte d’estudi a les ponències aprovades a la 

passada assemblea general de l’any 2010. D’aquesta llista de matèries explica que n’hi 

ha que ja s’han tractat a la Mesa de Competències per al Desenvolupament de L’Estatut 

d’Autonomia Local, i que els treballs d’algunes d’elles estan pròxims a acabar-se. 

Comenta que ell veu que és difícil que en aquest any es puguin concloure els treballs de 

la mesa respecte de totes les matèries, i que per això el seu parer és el de prioritzar-ne 

algunes d’elles per estudiar-se en caràcter més immediat. Acabada aquesta exposició 

inicial, es produeixen diferents intervencions dels batles de Selva i de Sant Lluís, qui 

proposen que també es tractin altres matèries. D’aquesta forma, el consell determina 

finalment que les matèries a tractar amb caràcter més immediat seran:  

1. Turisme i platges. 

2. Bombers i protecció civil. 

3. Recollida i tractament de residus. 

 

En un altre ordre de qüestions, el president dona compte que la comissió de turisme de 

la FELIB, ja constituïda, es va reunir amb els representants de la Mallorca Film 

Comission, i que aquests van proposar a la federació, entre d’altres coses, l’aprovació 
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d’un model d’ordenança per regular les filmacions que per motius publicitaris o 

cinematogràfics es realitzessin a l’Illa. El batle de Fornalutx proposa que aquesta 

qüestió quedi de moment aparcada i que en tot cas ja s’estudiaria la propera legislatura.  

 

4. ESTUDIAR L’ESBORRANY DEL CONVENI DE COL·LABORACI Ó ENTRE 

L’AJUNTAMENT I EL SERVEI DE SALUT DE LES ILLES BALE ARS PER A 

LA PRESTACIÓ DE SERVEIS SANITARIS D’ATENCIÓ PRIMÀRI A. 

 

El president inicia la seva intervenció informant que l’objectiu és el de clarificar quines 

són les obligacions reals del ajuntaments, i aconseguir que tots facin el mateix i no hi 

hagi un tracte diferenciat. De la mateixa forma, explica que els ajuntaments han de fitxar 

clarament fins on arriben les seves obligacions en la matèria.  

El president repassa els detalls del projecte de conveni, fent esment a les obligacions 

dels ajuntaments per una banda, i els deures del servei de salut per una altra part.  

Es produeixen diverses intervencions en contra del contingut de l’esborrany, i més 

concretament en contra de la disposició que estableix que els municipis es faran càrrec 

de les petites reparacions dels centres de salut i de les unitats bàsiques de salut, i en 

contra de la poca claredat d’aquest precepte. 

El president defensa que les petites reparacions i de poca importància són les que per 

raons d’agilitat i d’operativitat recauen en els ajuntaments, i que un ajuntament no es pot 

desentendre d’aquestes tasques i deixar, en certa manera, desemparats als ciutadans 

davant situacions que demanden una actuació immediata.  

El senyor Cabrera, batle d’Es Castell, intervé per precisar que ells tenen signat ja un 

conveni que elimina la obligació de sufragar les petites reparacions, i que signar el 

present conveni representaria per a ells i per a altres ajuntaments fer una passa enrere.  

El president es mostra d’acord en retirar aquest punt del conveni i negociar aquest 

extrem amb la conselleria, encara que recorda que pel que fa a la situació del seu 

ajuntament, aquesta es veu extraordinàriament millorada per aquest conveni. 

El senyor Bosch per la seva part vol fer constar que el seu ajuntament no paga ni un 

euro per cap concepte referit a cap tipus de centre sanitari.  

El senyor Carretero també comenta que el seu ajuntament té un conveni com el d’Es 

Castell, i que a ell el perjudicaria que aquest conveni es signes tal con es presenta 

actualment. Per aquest motiu demana que es faci un esforç per part de la conselleria de 

tractar igual a tots els ajuntaments, adoptant la versió més favorable d’aquest conveni. 

La senyora Borràs proposa que s’introdueixi un sistema de franquícia, de tal forma que 

l’ajuntament només es faci càrrec de les reparacions inferiors a una determinada 
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quantitat. El representant de l’ajuntament d’Inca expressa que la federació ha de lluitar 

per eliminar qualsevol despesa municipal per aquests conceptes, ja que aquesta no és 

una competència dels ajuntaments. El senyor Seguí va més enllà, i proposa que 

aquesta filosofia que ell defensa, juntament amb els treballs de la federació, han de 

servir per canviar la llei, tant l’autonòmica com l’estatal, i aconseguir que ambdues 

legislacions reflecteixin la no obligació dels municipis de fer front a determinades 

despeses. En aquest punt el president li aclareix que la federació treballa només en el 

marc autonòmic de les Illes Balears, i que l’esperit dels acords de la passada 

assemblea, que va aprovar les ponències, era el de determinar quines són les 

obligacions dels municipis, i quin és el cost real d’aquestes obligacions. Recorda que els 

municipis no han de ser contraris a dur a terme determinades tasques, sinó que la 

solució és quantificar el seu cost i cobrar-lo. 

El President demana que, en vista de que encara queden varis punts per tractar a 

l’ordre del dia i que ja són les 14.05 hores, es suspengui la sessió del consell executiu i 

proposa que aquesta es reprengui el proper dilluns dia 24 de gener.  

A conseqüència d’això, a proposta del senyor Carretero, es deixa el text del conveni 

damunt la taula perquè cada qual reflexioni sobre aquesta qüestió i es decideixi sobre la 

mateixa més endavant , en el moment en que es celebri la continuació del consell 

executiu. 

Pels motius explicats anteriorment es decideix per assentiment general suspendre la 

sessió del consell executiu, i reprendre la celebració del mateix el 24 de gener a les 

10.00 hores. 

 

 

 

La secretària general   Vist i plau 

     El president  

 

 

 


